
Bestyrelsesmøde i Landsbyfællesskabet 2/2024 

Torsdag den 16. maj 2024 kl. 16.3o – 18.30, Skanderborg Fælled, mødelokale 1.S.03 

Deltagere: 

Helene Simoni Thorup, Arne Hallingdal, Steen Andersen Frøslev, Martin Ingemann 
Kristiansen, Maja Døvling Kaspersen Fedder, Helle Friis (referent)  

Afbud: 

Louise Carstensen Gjelstrup, Jørgen Schytter 

Dagsorden 

1. Godkendelse af dagsorden  

2. Opfølgninger på ad hoc / indkomne sager 

a. Ingen indkomne sager 

Drøftelse og beslutning / hvem har ansvar for opgaver.  

a. Forberede fælles dialogmøde med Kultur-, Fritids- og Idrætsudvalget og Klima-, 
Miljø- og Planudvalget, vedlagt. 

En drøftelse og prioritering af det kommende dialogmøde. Helene og Arne laver et 
udkast. 

1. Landsbypuljen 
a. Simplificering af puljens formål og kriterier. Vi ønsker et øget 

frirum til fortolkning af, hvad ‘det gode projekt’ er, både fra 
landsbyernes side, som indsender ansøgningerne - og fra 
bestyrelses side/ udvalget, som skal behandle ansøgningerne. 

2. Klimatilpasning 
a. Der vil i de kommende år opstå behov for klimatilpasninger 

(oversvømmelser) også i landdistrikterne, som vil koste ekstra. 
3. Vedvarende energi i landdistrikterne 

a. Den grønne pulje er en lovpligtig engangsbeløb, som opstillerne 
af feks solcelleanlæg skal betale. Kommunen administrerer 
midlerne, og midlerne kan anvendes bredt til kommunale tiltag. 
Hvordan skal denne pulje adminstreres? 

b. Brugerinddragelse i praksis ved etablering af solcelleanlæg 
4. Trafik og cykelstier 

a. Projektet ‘Hastighederne ned i Landsbyerne’ 
b. Revidering af cykelsti-listen (prioriteringen). 

5. Kultur i landdistrikterne 



a.  Hvordan får vi bredt kulturen ud i hele kommunen, også i 
landdistrikterne, herunder bla. musik- og kulturskolen. 

b. Tema – Brainstorm - hvem er vi og hvad kan vi – udsættes til næste møde 

c. Tilretning af politikpapir, vedlagt. – udsættes til næste møde 

3. Kommunikation af beslutninger til baglandet 
a. Helene skriver en artikel om trafik 
b. Martin cil forsøge at skrive en artikel om den nye runde der åbner for 

ansøgninger til VE anlæg til sommer. 
c. Arne vil skrive noget om vores dialog med med udvalgene 

4. Nyt fra arbejdsgrupperne 

Kommunikationsgruppen 
Møde i arbejdsgruppen den 16. maj. Der arbejdes med kontakt til de enkelte landsbyer 
ift. fotografens besøg i den kommende tid. 

5. Orientering fra Skanderborg Kommune  

6. Evt. 

7. Punkter til næste møde torsdag den 29. august 2024 

Tema – Brainstorm - hvem er vi og hvad kan vi. 
Tilretning af politikpapir. 
Landsbypuljen – oversigt. 

  

8. Godkendelse af referat 

 


